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Jan de Vries, twee jaar geleden genomineerd voor de Fieldmanager of the Year-award, staat ons allemaal nog bij als de bevlogen fieldmanager uit 

Steenwijkerland die binnen een paar jaar tijd 45 velden met verschillende grondslagen in topconditie kreeg, met veel inzet en in samenwerking met 

vrijwilligers van de clubs. 
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‘In fase 2 gaan we de 
kwaliteit van de velden 
borgen voor de toekomst’
Fieldmanager van Steenwijkerland legt beheer vast in beleidsplan
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Jan de Vries heeft vijftien sportparken, 45 natuur-
grasvoetbalvelden, twee natuurgraskorfbalvelden, 
een kunststofatletiekbaan en een beachveld in 
beheer. Ook is hij contactpersoon voor een hon-
denschool en een handboogvereniging. Bij hem 
geldt letterlijk: het ene onderhoud is het andere 
niet. Hij heeft met veen-, zand- en kleigrond te 
maken. Jan de Vries communiceert met de uit-
voerder van de sociale werkvoorzieningsschap de 
NoordWestGroep, de vrijwilligers van de 21 clubs, 
en neemt de uitvoerende taken van de De Enk-
groep aan. Voor het voetbalkunstgras pleegt J&E 
in Steenwijk tweemaal per jaar groot onderhoud; 
Greenfields doet dit in Sint-Jansklooster en ook in 
Steenwijk bij de hockeyclub. De gebruikers van de 
kunstgrasvelden hebben van de gemeente een 
trekker en materialen in bruikleen gekregen om 
zelf het wekelijkse onderhoud te kunnen uitvoe-
ren. Alle betrokken partijen houden zich aan het 
onderhoudsplan van de gemeente Steenwijkerland 

en hebben de afgelopen jaren flinke vooruitgang 
geboekt. 

Troubleshooting
Toen De Vries een paar jaar geleden meedeed 
aan de wedstrijd, had hij een periode achter de 
rug waarin zijn werk voornamelijk bestond uit het 
herstellen van de relatie tussen de gemeente en de 
verenigingen. De velden lagen er bij zijn aantreden 
in 2007 slecht bij, de clubs waren ontevreden en 
de gemeente kon geen goed meer doen. De clubs 
hadden zelfs een zwartboek over de gemeente 
opgesteld. De wethouder wilde zich er hard voor 
maken om de velden en daarmee de tevredenheid 
van de clubs weer op een hoger peil te brengen. 
Hij gaf opdracht om alle velden aan het NOC*NSF-
niveau te laten voldoen. Aan de destijds kersverse 
Jan de Vries, voormalig uitvoerder openbaar groen, 
de taak om dit uit te voeren. In het begin was De 
Vries impopulair; hij liet om de haverklap zijn neus 
zien om aan te geven hoe de vrijwilligers voor 
het veld moesten zorgen. Dat vond men maar 
bedillerig. Maar na een jaar kwam de omslag: men 
zag dat de kwaliteit van de velden zienderogen 
verbeterde. Inmiddels is De Vries zeer welkom bij 
alle clubs. Gemeente en clubs communiceren open 
over het dagelijks onderhoud, het maaiwerk, het 
opbrengen van bemesting volgens het schema 
van Jan de Vries door werkvoorzieningsschap de 
NoordWestGroep, het onderhoud zoals vertidrai-
nen, bezanden en sloten schoonmaken door de 
aannemer en het groot onderhoud met de recy-
clingdresser in de zomer. 

Rust weergekeerd
De rust is weergekeerd? ‘Ja, het onderhoud staat nu 
vast; de clubs weten waar ze aan toe zijn en welke 
bijdrage zij moeten leveren. Ik kan mij nu focussen 
op het beter in kaart brengen van de kwaliteit van 
de velden. Elk jaar laat ik Lumbricus vijftien velden 
op kwaliteit beoordelen. Na drie jaar heb ik dan 
alle velden bekeken en in kaart. Ook neem ik elk 
jaar bodemmonsters van vijftien velden; zo heb ik 
elke drie jaar een goed beeld van wat ze doen.’ 

Wapenfeiten
Wat is er allemaal gebeurd sinds De Vries voor het 
eerst werd genomineerd? De afgelopen jaren heeft 
De Vries met zijn collega’s een paar mooie wapen-
feiten verzameld, buiten de ‘standaard’ renovaties: 
de opzet en uitvoering van een omvangrijk draina-
geplan, een verlichtingsplan en het uitvoeren van 
project Groene Long. ‘Giethoorn en Scheerwolde 
zijn heel natte gebieden. De sportvelden daar 
hebben goede drainage nodig: de veen- en 
kleigronden bevatten veel ijzerhoudend water, 

waardoor de drainage veel sneller dichtslibt dan 
in zandgronden. Daarom liet ik ze al eenmaal in 
de drie tot vijf jaar doorspuiten. Maar de drainage 
in Giethoorn en Scheerwolde voldeed niet meer. 
Eerst werden alle gegevens verzameld, om aan de 
politiek aan te tonen dat er geld in nieuwe drai-
nage gestoken moest worden. Na het opstellen 
van het vervangingsplan en de goedkeuring ervan, 
begon de uitvoering. We zijn er nog mee bezig; het 
gaat in twee fasen. Het verlichtingsplan hield in dat 
we een aantal masten en lampen langs alle velden, 
die zelf gefabriceerd waren en nog uit de jaren 
zestig dateerden, vervingen door nieuwe lampen. 
We hebben in 2013 onderzoek verricht naar de 
kosten en baten van ledverlichting, omdat die qua 
stroomgebruik goedkoper is dan traditionele ver-
lichting. Uit het onderzoek kwam naar voren dat 
vanwege de aanschafkosten ledverlichting voorals-
nog niet haalbaar is.’ 

Project Groene Long
Met name het project Groene Long was ambitieus: 
er ging in totaal 3,3 miljoen euro naartoe. ‘Project 
Groene Long gaat over het leefbaar maken van 
een groot groen gebied in Steenwijk, waarin twee 
sportcomplexen tegen elkaar aan liggen, met 
daarin meerdere verenigingen: hockey, korfbal, 
atletiek, voetbal, skaten, tennis, hondenclub, jeu 
de boule en een sportschool. Omdat dit gebied 
gesloten is, vond er voorheen veel vernieling plaats 
aan de gebouwen en werd er regelmatig ingebro-
ken. De skatebaan lag heel afgelegen; men voelde 
zich daar onveilig. Een landschapsarchitect heeft 
een inrichtingsplan gemaakt met doorzichten en 
zichtlijnen. Op basis van dit plan is er gesnoeid en 
is er een aantal bossingels verwijderd, waardoor er 
nu zicht is op de velden en voorzieningen in het 
park. Voor de skatebaan is een spectaculair ont-
werp gemaakt door een gespecialiseerd bedrijf, in 
samenwerking met de skaters die de baan gebrui-
ken. De skatebaan is helemaal naar de andere 
kant van het sportpark verplaatst en ligt nu langs 
een drukke weg in het zicht. In het gebied waar 
de arena is gemaakt, hebben we krachtstroom 
aangebracht, zodat er tijdens evenementen een 
goede stroomaansluiting aanwezig is. Ook is er een 
beachvolleybalveld aangelegd bij een grote vijver-
partij. De derde divisie van Nederland speelde daar 
afgelopen zomer en volgend jaar wellicht ook de 
tweede divisie. Daarnaast zijn er speelvoorzienin-
gen aangelegd, trimroutes, gazons, bosplantsoen, 
nieuwe verlichting en hekwerk.’ Ook heeft de 
gemeente nog eens 1,6 miljoen euro geïnvesteerd 
in de aanleg van kunstgrasvelden, veldenrenovatie 
bij de voetbalclubs en de hockeyvereniging en 
nieuwe kleedkamers. 
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Prins LOLium
Om te ontspannen, was de fieldmanager afgelopen 
carnavalsjaar Prins Carnaval bij carnavalsvereniging 
de Oelewappers uit Zwolle. Met zijn prinsennaam 
deed hij zijn vakgebied eer aan: prins Engels raai-
gras ofwel prins LOLium, met de nadruk op LOL. 
‘Mijn twee adjudanten heetten admiraal Aqua en 
luitenant Humus. En de leus van dat jaar was: “Met 
prins LOLium op de mat spelen we elke zaal plat!”.’

Verhuizing
Twee jaar later is De Vries een volgende fase inge-
gaan, op meerdere vlakken. Voorheen zat hij op 
een dependance van het gemeentehuis, bij de 
stadswerf. Op 1 januari verhuisde de uitvoerder 
naar het gemeentehuis. De Vries zit nu met de 
rug van zijn stoel tegen die van de beheerder aan. 
Beleidsmedewerker Kor van der Velde loopt ook 
geregeld binnen. ‘De communicatielijnen zijn nu 
heel kort; dat is een flinke verbetering!’ vindt De 
Vries. Dat maakt zijn huidige werkzaamheden een 
stuk makkelijker en sneller. De afgelopen jaren 
heeft hij de neuzen van de aannemers, de clubs en 
de gemeente één kant op gezet; nu is het de taak 
van De Vries en zijn directe collega’s, de beleidsme-
dewerkers, om een beleidsplan op te stellen. 

Beleidsplan
Hij is nu meer bezig met het vastleggen op papier 
dan dat hij buiten is. Voorheen was hij 60 procent 
van de tijd buiten. Wekelijks bezocht hij alle velden 
en pleegde hij overleg met de clubs over de werk-
zaamheden uit het onderhoudsreglement. Tijdens 
door hemzelf georganiseerde bijeenkomsten 
legde hij uit hoe hij het dagelijks onderhoud wilde 
zien. ‘Deze bijeenkomsten blijven wij houden en 
aanbieden aan de verenigingen. De clubs voeren 
hun taken goed uit: speelschade herstellen, bere-
genen, het veld slepen of prikken na gebruik en 
rommel en onkruid verwijderen.’ De Vries is in de 
wintermaanden een groter deel van zijn tijd op het 
gemeentehuis, waar hij zaken digitaal vastlegt voor 
het beleidsplan dat de kwaliteit van de sportvel-
den voor de toekomst moet gaan borgen. 

Leerproces
De Vries geeft aan dat hij de afgelopen jaren 
geleerd heeft om veelzijdiger te communiceren. 
‘Door bezig te zijn met het beleidsplan, zie ik nu 
ook het nut in van papierwerk. Voorheen sprak ik 
iemand op de club of belde ik, maar soms is het 
beter om afspraken vast te leggen in brieven en 
e-mails. Ik ben nu digitale mappen aan het opbou-

wen met daarin alle informatie over het sport-
veldonderhoud, zodat we alles in kaart krijgen 
voor het beleidsplan. Het is van groot belang dat 
we planmatig werken, om efficiënt te zijn en om 
kwaliteit te blijven leveren.’
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